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Abstract (en)
[origin: DE19538121C1] A warp is tensioned on a loom at the warp beam end by a spring loaded back roller (10) combined with a turning roller (11).
A cross-support (2) has a horizontal adjustment (3) in end brackets (4) which in turn have a vertical adjustment in the side frames (5). The cross-
support (2) carries spaced bearing brackets (6), each of which has a rotatable first lever (8) and a fixed lever (9). The levers (8,9) have bearings
(8a,9a) for the loose support of the back (10) and the turning roller (11). A shaft (12) passes through the bearing brackets (6) and has loading
elements (13) for the springs (14) which act on the ends of the first levers (8). Torque is equalised in the tensioning device by equalisers (16, 17, 18,
18a, 19, 19a).

Abstract (de)
Bekannte ungesteuerte Spanneinheiten für die Webkette sind relativ verwindungssteif ausgebildet. Zur Verarbeitung von reißempfindlichen
Webketten sind derartige Spanneinheiten ungeeignet. Wesentliche Aufgabe der Erfindung ist es daher, ein Spanneinheit zu schaffen, in welcher, bei
gegebenenfalls unterschiedlicher Belastung der Streichwalze, ein Drehmomentenausgleich in der Spanneinheit bewirkt wird. Erfindungsgemäß wird
die Aufgabe dadurch gelöst, daß eine von starr befestigten Hebeln 9 getragene Umlenkwalze 11 eine Stabilisatorwelle 18 drehbeweglich aufnimmt
und die Stabilisatorwelle 18 mit einer von federbelasteten Hebeln 8 getragenen Streichwalze 10 über Laschen 19 wirkverbunden ist. <IMAGE>
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